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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE FONT DE LA GUATLLA 

 

Data: 17 de novembre de 2022, 18.00 h 

 

Lloc: Centre Cívic Font de la Guatlla, Carrer del Rabí Rubèn 22 

 

Presideixen el Consell: 

Sr. Marc Serra,    Regidor del Districte de Sants-Montjuïc    

Sr. Lluís Maté,   Vicepresident del Consell de Barri de la Font de la Guatlla 

Sra. Albert Deusedes,  Conseller del Barri de la Font de la Guatlla  

Sr. Xavier Farré,  Conseller Tècnic del Districte de Sants-Montjuïc  

 

Consellers/es: 

Sra. Esther Pérez  GMD BeC 

Sra.Georgina Lázaro  GMD JxCat 

Sr. Antonio Lázaro Martínez GMD ERC 

Sr. Josep Pérez Calvo  GMD ERC 

Sr. David Labrador,  GMD C's 

 

Persones i entitats assistents: 

PACAME  

AVV Font de la Guatlla-Magòria   

Escola de Música Jam Session  

Plataforma Jardí l'Estació de Magòria  

Plataforma Salvem El Turó  

Guàrdia  Urbana  

 

Tècnics/ques municipals:  

Eva Hernando,   Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 

 

Total d’assistents:  50 persones  

 

Ordre del dia  

1. Informe del regidor   

2. Pla especial Magòria   

3. Torn obert de paraula   
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1. Informe del Regidor.  

 

Lluís Maté, Vicepresident del Consell de Barri, dona la benvinguda als assistents i passa la 

paraula a Marc Serra, Regidor del Districte de Sants-Montjuïc.  

 

Marc Serra repassa l'ordre del dia i comença amb el seu informe.   

 

Estiu:  

Fa balanç de l'últim estiu, parlant de convivència i de seguretat. Pel que fa a la convivència, 

comparteix dades sobre les queixes rebudes, via Guàrdia Urbana, 010 i IRIS: si es comparen 

amb l'últim any més semblant a l'actual, 2019, hi ha hagut certa millora respecte a les queixes 

per sorolls de locals, per persones a l'espai públic i per apartaments turístics.   

 

Sobre l'activitat delinqüencial, comparant amb l'estiu de 2019, al districte de Sants-Montjuïc ha 

baixat un 12,26%. Els furts, el delicte més comú, ha baixat un 22,4%, els robatoris amb 

violència i intimidació, un 12,19% i els robatoris amb força a establiments un 42,8%. També 

baixen els robatoris amb força a domicilis, un 20% i els robatoris a l'interior de vehicles, amb un 

10,4%. Afirma que aquest descens és gràcies, en part, a la bona feina feta per la Guàrdia 

Urbana. Destaca que l'Ajuntament ha fet un esforç per ampliar la plantilla: s'han incorporat 24 

nous agents al Districte, que se sumen als 21 del 2021, especialment als torns de tarda i nit. 

Recorda que, quan finalitzi el present mandat, s'hauran convocat 1.000 places noves a la 

Guàrdia Urbana, que suposarà un increment net de 600 agents més a tota la ciutat. Conclou 

remarcant que espera que la Generalitat, al seu torn, faci també un esforç per incrementar la 

plantilla de Mossos d'Esquadra a Barcelona.  

 

Novetats:   

 Fira: Recorda que la Fira de Montjuïc és terreny municipal i que s'ha fet una renovació 

de  la concessió fins al 2025. Amb la proposta treballada amb els veïns i veïnes sobre 

el canvi  d'usos d'alguns espais, s'ha guanyat un equipament per al barri de Font de la 

Guatlla, que  s'ubicarà al C/ Mèxic i que encara està per decidir què serà.  També s'ha 

guanyat un nou  CAP, que serà el referent per Font de la Guatlla i Poble-sec, així com 

500 habitatges  públics assequibles. Al seu torn, la Fira continuarà amb pavellons més 

petits que també es  podran travessar , millorant la connectivitat dels barris: s'obrirà un 

pas pel Pavelló de la  Metal·lúrgia que unirà Font de la Guatlla amb Poble-sec, Sant 

Antoni i l'Eixample. Anuncia  que ja s'ha fet l'aprovació inicial del planejament 

urbanístic i ara està obert a al·legacions.  

 Estació de Sants: Necessita una ampliació de fa molt temps. El tren és un mitjà de 

 transport més sostenible en el context actual d'emergència climàtica: cal adaptar les 

 infraestructures. L'Ajuntament va insistir a ADIF que, aquesta vegada, es tingués en 

 compte l'entorn i les necessitats del veïnat: s'ha fet un procés participatiu que ha definit 

 l'avantprojecte i el projecte executiu. Ara mateix, està en procés d'aprovació 

urbanística: hi haurà una Estació de Sants amb més freqüència de Rodalies i d'Alta 

Velocitat, però que serà també més verda, es podrà travessar millor, tindrà amb uns 

entorns més ben integrats i una millor mobilitat a tot l'àmbit.        
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 Magòria: És un dels grans projectes pendents: l'antiga estació de ferrocarril, 

abandonada  de fa molts anys. Al mandat anterior l'Ajuntament va comprar els terrenys 

a la Generalitat:  s'hi construiran equipaments esportius, equipaments sanitaris i 

habitatge.   

 

Destaca que, en tots 3 processos, hi ha hagut un protagonisme veïnal important, mitjançant 

processos participatius que no han sigut fàcils: no tots els terrenys ni competències eren de 

l'Ajuntament i s'ha hagut d'arribar a grans acords amb entitats com la Fira, la Generalitat o 

ADIF.  

 

Notícies breus del barri:  

 Obres entorn escolar de la Muntanyeta: S'ha treballat al Consell de Barri. Hi havia una 

 demanda de la comunitat educativa de fer l'espai de davant de l'escola més acollidor. 

Ja hi ha projecte i les obres estan licitades: la previsió és que comencin el gener de 

2023.  

 Viu Montjuïc: La 2a edició d'aquest festival es va celebrar el 7 i 8 d'octubre. L'objectiu 

és demostrar el potencial que té Montjuïc com a gran pulmó cultural i verd: a la 

muntanya hi  ha més de 22 equipaments. Destaca la participació de 60.000 persones i 

agraeix la presència i col·laboració d'entitats del barri com l'Escola de Música Jam 

Session.   

 Carril Bici de Gran Via: La remodelació estava en pressupost des de 2021, però els 

 tècnics han trobat una gran complexitat. Les obres ja estan licitades i seran des del

 desembre de 2022 fins a l'abril de 2023: el nou carril anirà per la calçada, des de pl. 

 Espanya fins a pl. Cerdà.   

 Obres del jardí vertical del Caixa Fòrum: Es va arribar a un acord amb la nova direcció 

del Caixa Fòrum per fer un jardí vertical a l'antic restaurant de la pèrgola: la previsió és 

que les obres acabin abans de final d'any.   

 Jocs infantils i ping-pong del Turó: Gràcies a les passejades del Pla Cuidem, aquesta 

és una de les zones que s'ha decidit prioritzar. Ja hi ha un equip d'arquitectes redactant 

el projecte i hi ha pressupost adjudicat.  

 Marquesina d'autobús de Ferrer i Guàrdia: Una demanda històrica del Consell de Barri 

 que, per fi, s'ha pogut assolir.    

 Premis Sants-Montjuïc: Reconeixement a entitats i persones individuals per la seva 

 trajectòria, adjudicat per un jurat popular escollit per cada Consell de Barri. El 

representant  de Font de la Guatlla serà Julià Carrasco, de l'AVV Font de la Guatlla-

Magòria.  

 

 

2. Pla especial Magòria.  

 

Xavier Farré, Conseller Tècnic del Districte de Sants-Montjuïc, comparteix presentació en 

pantalla.  

 

Resumeix que, el 2017, l'Ajuntament va adquirir els terrenys de la Generalitat: es van iniciar 

converses amb diversos operadors de Salut, de la Generalitat, Habitatge, Esports i Espai Públic 

de l'Ajuntament. L'àmbit és de 28.948 m
2:
 i s'han reubicat les peces amb el nou planejament: hi 

haurà zona verda, equipaments sociosanitaris, equipaments esportius i habitatge. Destaca que 
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es respectaran l'espai d'horts i de jardí que, actualment, existeixen a la zona per iniciativa 

veïnal.   

 Equipaments esportius (7.500 m
2
):  

o Camp de futbol 11: Una demanda històrica de les entitats esportives del barri. 

Tindrà accés pel C/ Corral.  

o Pavelló poliesportiu: Dels més grans de la ciutat, comptarà amb 4 pistes i un 

camp de  futbol 7 a dalt.  

 Equipaments sociosanitaris (19.000 m
2:
):   

o CUAP 24 hores   

o Hospital sociosanitari, amb 260 llits  

o Hospital de dia, amb 35 places  

o Hospital a domicili   

o 8 consultes externes  

 Equipament integral residencial d'atenció a persones amb addiccions  

 Centre de Serveis Socials d'atenció a la infància, amb 8 consultes  

 Equipament de recerca, formació i docència  

 Habitatges dotacionals: Habitatges destinats a col·lectius concrets com persones 

grans, persones dependents de cures i salut, gent jove, famílies monoparentals, 

etcètera. Estarà  edificat a sobre de terreny d'equipaments.  

o 150 habitatges  

 Equipament de Parcs i Jardins (1000 m
2:
): Espai de treball amb vestidors, menjadors, 

 despatxos, etcètera.  

 Centre de Treball de Neteja (4000 m
2:
): Equipament soterrani amb punts de càrrega  i 

de buidatge de brossa per a vehicles petits del Servei de Neteja.   

 Pàrquing de vehicles, amb 100 places.  

 

Xavier Farré dona pas al torn de preguntes.  

 

Intervenció Resposta 

Leonard, veí i soci de l’AV Font de la Guatlla-

Magòria 

· Pregunta si es conserva l'estació de 

Magòria, com a patrimoni arquitectònic històric 

de la ciutat.  

· Critica que el pàrquing compti amb només 

100 places i que sigui privat. Denuncia la 

manca d'aparcaments públics al barri. 

Marc Serra respon que l'estació està 

catalogada com a patrimoni i que, per tant, 

s'ha de conservar. 

Gemma, veïna: 

· Pregunta si l'equipament de neteja soterrat 

és el mateix al qual Can Batlló s'hi va oposar 

quan, inicialment, anava ubicat al costat de 

l'escola Arcàdia.  

· Demana saber quina és l'estimació del 

trànsit de vehicles que significarà aquest 

equipament.  

· Pregunta què es farà amb el rebuig que 

aboquin els vehicles: si es reciclarà o es 

Marc Serra respon que, efectivament, el 

Centre de Neteja s'anava d'ubicar a sota 

l'escola de Can Batlló: la comunitat educativa 

va exposar els seus dubtes, perquè estava al 

costat del pati. A la Taula d'Esports i al procés 

participatiu de Magòria, s'ha presentat el 

projecte i s'ha vist que era compatible. A més, 

gràcies a la inversió en aquest equipament, es 

podrà fer el pàrquing soterrat. Proposa fer una 

visita amb els veïns i veïnes que tinguin 
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Intervenció Resposta 

traslladarà a un abocador. dubtes al Centre de Neteja que hi ha al Parc 

de Joan Miró: es pot organitzar des del 

Districte amb la Tècnica de Barri Eva 

Hernando. Afegeix que el 80 o 90% dels 

vehicles són elèctrics i recullen petita brossa 

de carrer o de papereres. 

Pere Ramon, veí: Pregunta si es conservarà 

la coberta antiga que hi ha sobre un moll de 

càrrega de l'antiga Estació de Magòria. 

Marc Serra respon que aquesta estructura no 

està catalogada i, per tant, no es podrà 

conservar. Es compromet a demanar a 

Patrimoni que ho valori. 

Àngels, de la Plataforma del Jardí de l'Estació 

de Magòria i veïna de la Bordeta: 

· Demana que es deixi de parlar dels “horts de 

Magòria”: matisa que es tracta d'un taller, d'un 

espai a cel obert de dinamització veïnal. 

· Critica que no s'hagi presentat el Pla 

especial Magòria al Consell de Barri de la 

Bordeta, quan també l'afecta. 

· Assenyala que tots els carrers d'accés a 

l'àrea del Pla són petits, envellits i estrets. 

Demana saber com afectarà els barris 

limítrofs tot el volum de veïns que 

comportaran els nous equipaments i com s'ha 

solucionat. 

· Denuncia que ja hi ha manca d'aparcaments 

als barris de la Bordeta i de Font de la Guatlla. 

· Pregunta per les pistes de petanca que, en 

principi, estaven anunciades dins del Pla. 

Marc Serra agraeix la matisació sobre el 

projecte de la Plataforma del Jardí i agraeix la 

dinamització de la zona que han fet els veïns i 

veïnes. 

 

Recorda que als Consells de Barri es parla 

dels punts que decideix la Comissió de 

Seguiment pertinent: a l'últim de la Bordeta es 

va decidir fer un monogràfic sobre Can Batlló. 

En Consells de Barri anteriors s'ha parlat 

sobre el Pla especial Magòria. 

 

Sobre la qüestió de l'aparcament, respon que 

encara hi ha temps, perquè s'està a la fase 

urbanística i encara no s'han redactat els 

projectes executius: encara es poden afegir 

modificacions i millores. La previsió és que els 

equipaments que depenen de l'Ajuntament, 

com les instal·lacions esportives, tindran 

pàrquing. A més, es traslladarà a la 

Generalitat que els equipaments sanitaris 

també n'haurien de tenir.  

 

Explica que no s'ha mencionat a la 

presentació, però que hi aniran 16 pistes de 

petanca: s'està discutint la possibilitat 

d'instal·lar una pèrgola o alguna mena de 

cobertura, a petició del club de petanca. 

Àngels, veïna: 

· Reitera que hi ha manca d'aparcaments: si 

venen familiars de visita, no tenen on aparcar 

el seu vehicle, ja que només hi ha zona blava i 

zona verda. 

· Expressa preocupació per com es gestionarà  

l'arribada de tanta gent al barri a causa dels 

nous equipaments. També expressa el seu 

Marc Serra es mostra d'acord que la 

freqüència del bus al CAP Manso i a l'Hospital 

Clínic hauria de millorar. Afegeix que, un cop 

els equipaments de Magòria funcionin, tampoc 

caldrà anar tan lluny: és una molt bona 

notícia.  

 

Pel que fa al centre d'addiccions, explica que 
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Intervenció Resposta 

neguit per l'equipament d'atenció a persones 

drogodependents i quin impacte tindrà. 

· Denuncia que el transport públic al barri és 

insuficient: hi ha només 1 autobús per anar a 

l'Hospital Clínic o al CAP Manso. 

és públic i que és gestionat pel Consorci 

Sanitari. No és diferent d'equipaments que ja 

existeixen: cada hospital té els equipaments i 

dependències que les autoritats sanitàries 

consideren necessàries. Reflexiona que els 

problemes de drogodependència són socials i 

sanitaris i que és positiu que tinguin l'atenció 

adient.  

 

 

3. Torn obert de paraules. 

 

Intervenció Resposta 

Jordi, de PACAME: 

· Exposa que és representant de la Plataforma  

d'Afectats per la Contaminació Acústica i 

Massificació d'Esdeveniments (PACAME). 

També són membres fundadors de la Xarxa 

Veïnal Contra el Soroll (XAVECS), que 

engloba moltes entitats de la ciutat i l'AVV 

Font de la Guatlla. Des de la seva creació a 

principis d'any, s'han engegat un seguit 

d'accions: el 16 de juny es va organitzar una 

manifestació contra el soroll i l'incivisme a pl. 

Sant Jaume. El 28 de juliol es va fer una 

concentració davant el Gremi de Restauració, 

per protestar pel soroll de les terrasses en 

zones tensades com Enric Granados o Piquer. 

El 23 d'octubre es va fer una pintada mural 

contra el soroll a la pl. dels Àngels, davant del 

MACBA. El 26 d'octubre es va convocar una 

manifestació a Enric Granados contra el soroll 

de les terrasses: en aquella zona hi ha 116 

edificis i 119 terrasses. El 9 de novembre hi va 

haver una concentració davant l'Ajuntament 

de Sant Martí amb SOS Triángulo Golfo. 

Finalment, anuncia una nova manifestació a la 

pl. Sant Jaume el mes de desembre. 

· Denuncia que hi ha problemes de soroll, 

incivisme, soroll de terrasses, “botellons” a 

Nou de la Rambla, Vilà i Vilà: hi ha constància 

que es truca al 112 i no respon cap patrulla.  

· Denuncia contaminació acústica a Rius i 

Taulet i avinguda Maria Cristina, a causa dels 

grans esdeveniments.  

· Anuncia que la PACAME té membres al 

Marc Serra agraeix les intervencions, 

enfocades a millorar la convivència al barri. 

Recorda que l'actual govern ha fet moltes 

millores: s'han reduït un 30% els 

esdeveniments que s'organitzen a Maria 

Cristina. S'ha posat ordre i s'ha marcat un 

nombre màxim a l'any d'esdeveniments 

extraordinaris  al Poble Espanyol. Entén que 

no sigui suficient per als veïns, però demana 

que es valori la feina feta.  

 

Explica que el Poble Espanyol és un 

equipament municipal gestionat per una 

empresa privada. El seu gerent s'ha ofert a 

treballar amb el Districte i s'està avançant: es 

vol implicar els promotors dels esdeveniments 

perquè es responsabilitzin que no siguin 

molestos. Agraeix que els veïns especifiquin 

amb més detall quins esdeveniments 

funcionen millor o pitjor, dins de les molèsties 

que generen: tant al Poble Espanyol com a la 

Fira.  

 

Pel que fa a l'Escola Muntanyeta i els 

esdeveniments de voleibol, explica que és una 

qüestió que s'està treballant i que s'ha arribat 

a uns acords d'horaris. Si no s'han respectat, 

es traslladarà. Demana comprensió. 

 

Pel que fa a la neteja, demana paciència: 

s'està treballant en la implementació de la 

nova contracta a Sants-Montjuïc. No només 

ha canviat l'empresa concessionària, també 
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Intervenció Resposta 

Poble-sec i que també participaran del seu 

Consell de Barri. 

· Assenyala les molèsties que generen 

esdeveniments com les curses a Montjuïc: els 

altaveus comencen a sonar a les 7.30 h del 

matí de diumenge i acaben amb música al 

migdia. Denuncia que això afecta greument el 

descans dels veïns. Recorda que fa anys que 

s'exigeix que les curses surtin de l'Estadi 

Olímpic. 

· Reitera les queixes sobre els actes 

d'incivisme que es generen cada nit entorn del 

Poble Espanyol: el volum dels esdeveniments, 

la brutícia que es genera als carrers adjacents 

i els “botellons” sense presència policial, 

malgrat les trucades al 112. Demana que 

passin patrulles policials 2 o 3 cops per nit 

cada vegada que hi hagi esdeveniments. 

Denuncia que l'últim cap de setmana ha tornat 

a haver-hi una agressió a un veí per demanar 

que no es fes soroll. 

· Opina que, si han baixat les queixes al 112 

durant l'estiu, potser és perquè els veïns han 

deixat de trucar a causa de la seva ineficàcia. 

· Exigeix la instal·lació de càmeres de 

vigilància a la zona del jardinet davant del C/ 

Dàlia. 

· Explica que el pròxim cap de setmana hi ha 

la tercera sessió de l'esdeveniment 

Hivernacle. Denuncia que molts vigilants 

pagats pel promotor marxen a les 00.30 h, 

permetent que es facin “botellons”. En el millor 

dels casos, els últims marxen quan acaba 

l'esdeveniment, a les 4.00 h: haurien de plegar 

almenys 1 hora més tard, per garantir que els 

assistents no es queden a la zona. 

· Denuncia que tots els esdeveniments del 

Poble Espanyol impedeixen el descans dels 

veïns. Actualment, s'han registrat 53 dB a les 

finestres i 40 dB a l'interior dels habitatges de 

la zona.  

· Denuncia que les Festes de la Mercè van 

provocar un mort per arma blanca, saquejos a 

botigues del C/ Creu Coberta i soroll durant 

dies a Maria Cristina. Recorda que fa anys 

que es demana que els esdeveniments 

s'organitzin a la recta de l'Estadi Olímpic, on 

els treballadors: encara no coneixen tan bé els 

carrerons, cantons i detalls del barri. Destaca 

que a Font de la Guatlla ja s'han canviat tots 

els contenidors: a través d'un IRIS, de la 

Tècnica de Barri i de l'app Barcelona a la 

Butxaca es poden fer arribar tots els 

suggeriments i queixes sobre la seva ubicació.  
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Intervenció Resposta 

no hi ha habitatges ni comerços.  

· Denuncia que el Sònar i el Sònar Off 

impedeixen el descans del veïnat durant dies. 

S'ha demanat reiteradament que no es facin 

esdeveniments amb milers de persones en 

aquesta zona. Aquest és un problema 

compartit amb els veïns de la zona del Fòrum. 

· Denuncia que la Fira s'està convertint en un 

espai cada vegada més enfocat als grans 

esdeveniments d'oci nocturn. Recorda que els 

pavellons no compten amb aïllament acústic.  

· Exigeix, per la Llei de Transparència, els 

contractes o convenis que atorga l'Ajuntament 

per a poder organitzar aquests grans 

esdeveniments a l'espai de la Fira i al Poble 

Espanyol. 

· Demana que s'instal·lin sonòmetres al 

voltant del Poble Espanyol i a la pl. de 

l'Univers. 

· Recorda que es va arribar a un acord de 

convivència amb l'Escola Muntanyeta pels 

seus horaris. Es tornen a incomplir: comencen 

els esdeveniments a les 12.30 h quan, segons 

marca el Consorci, haurien de ser de 15.00 h 

a 20.00 h. Això afecta el descans dels veïns 

de la zona, que pateixen una concentració 

d'esdeveniments. Demana saber qui és el 

responsable i que se suspenguin cautelarment 

les activitats fora de l'horari lectiu fins que no 

es trobi una solució. 

· Denuncia que la neteja del barri és totalment 

insuficient, malgrat el nou contracte. Hi ha 

orins, humans i animals, restes de “botellons” i 

no es neteja amb aigua a pressió. Destaca 

que el parc infantil està sempre ple de 

deixalles. 

Gemma, veïna: Es queixa del soroll que 

generen els partits de voleibol de l'Escola 

Muntanyeta i apunta que l'organisme 

responsable és el Consorci d'Educació al qual 

també pertany l'Ajuntament de Barcelona. 

Denuncia que els partits són de 12.30 h a 

20.00 h tots els diumenges: els habitatges que 

estan davant pateixen molt soroll. Demana 

que es reubiquin aquestes activitats a un 

pavelló a cobert. 
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Josep Lluís, de Salvem El Turó: 

· Reitera la denúncia sobre la neteja al barri i 

els “botellons”. Es va denunciar a l'anterior 

Consell de Barri i considera que la situació ha 

anat a pitjor, especialment a la zona del Turó.  

· Denuncia que al C/ Dàlia i C/ Gessamí es 

pateix molt per l'incivisme derivat dels 

esdeveniments nocturns al Poble Espanyol. 

Vol saber si l'ampliació de la plantilla de la 

Guàrdia Urbana significarà que es faran 

intervencions.  

· Explica que ha parlat amb els operaris de 

neteja i amb els veïns i ha confirmat que ara 

es passa per menys carrers que abans. Diu 

que han de ser els veïns qui netegen les 

restes dels “botellons” i que els operaris estan 

desbordats. Demana explicacions. 

Marc Serra respon que ja s'ha intervingut 

sobre els “botellons” al Turó: no és fàcil i està 

molt vinculat a l'activitat del Poble Espanyol. 

Es compromet a sol·licitar a la Guàrdia 

Urbana que faci alguna intervenció en horari 

nocturn. 

 

Recorda que el Servei de Neteja té l'obligació 

de fer 1 escombrades manual amb carretó 3 

cops a la setmana a tots els carrers del barri. 

També es fa una escombrada mixta 3 

vegades més a la setmana. A més, hi ha un 

servei especial de brigada a causa dels 

“botellons”, que també passa 3 cops per 

setmana, a l'àmbit del Turó: a Ferrer i Guàrdia 

i el Parc. En aquest servei, també s'han 

instal·lat papereres addicionals. Remarca que 

l'obligació de l'empresa és netejar tots els 

carrers de la ciutat i ofereix de fer una reunió 

específica amb els comandaments del servei 

per parlar de l'àmbit del Turó de Font de la 

Guatlla.   

Joan, veí:  

· Demana que s'instal·li un coixí berlinès a la 

calçada de Gran Via amb C/ Sant Germà. Els 

vehicles se salten els semàfors de la zona.  

· Recorda que va presentar 2 instàncies i que 

l'Ajuntament va instal·lar 2 radars, que 

considera insuficients. Al setembre va rebre 

com a resposta que la consulta es 

traspassava al referent tècnic de Mobilitat de 

la Guàrdia Urbana. Ja hi ha hagut accidents i 

incidents greus: vol saber quina és la solució. 

Marc Serra respon que avui hi ha la 

Consellera de Mobilitat i Guàrdia Urbana: 

demana al veí que es quedi per parlar-ne més 

detalladament al final del Consell de Barri. 

Afegeix que, l'opció d'instal·lar un coixí 

berlinès, no s'acostuma a emprar en casos 

que passa transport públic. 

Lourdes, veïna: Denuncia que va observar 

persones fent “botellon” a la zona de les fonts. 

Després, van orinar a la via pública, ja que no 

hi ha lavabos públics. Es pregunta on fan les 

seves necessitats les 60.000 persones que 

assisteixen a esdeveniments com el Viu 

Montjuïc. 

Marc Serra respon que el Viu Montjuïc és una 

activitat diürna que es fa dins els equipaments 

de la muntanya, que compten amb lavabos. 

Des de BSM i Parcs i Jardins s'està treballant 

perquè tornin a obrir algunes de les 

guinguetes de la zona de les fonts que estan 

tancades: sortiran a concurs i quan tornin a 

estar concessionades, obriran els lavabos. 

També trasllada la queixa a Guàrdia Urbana. 

Víctor, veí: Assenyala que han posat els nous 

contenidors a Gran Via 314-316 arran d'un 

gual: és perillós i han demanat que es canviï. 

Marc Serra respon que es traslladarà la 

informació a l'empresa de neteja i s'estudiarà 

si es poden reubicar. 
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Àngels, veïna: Denuncia l'abandonament de 

l'arbrat als carrers. Hi ha escocells buits a C/ 

Gimbernat, C/ Mèxic, C/ Morabos i C/ Nord. Al 

C/ Gimbernat i C/ Sant Fructuós tots els 

arbres estan malalts: fa anys, es feia més 

manteniment. 

Marc Serra respon que l'estat dels arbres 

respon a diversos factors: hi ha sequera de fa 

mesos i també hi ha molts escocells buits. 

Amb el Pla Cuidem, a proposta dels veïns, 

s'ha decidit replantar tots els arbres. Es 

compromet a traspassar aquesta inquietud a 

Parcs i Jardins i poder donar una resposta 

detallada al pròxim Consell de Barri.  

Lídia, veïna: 

· Critica un comentari del Regidor referent que 

s'ha de valorar la feina o plegar, troba que no 

és adient. També assenyala l'actitud del 

Vicepresident del Consell: expressa que no es 

vol sentir pesada, vol col·laborar i defensar el 

seu barri. 

· Denuncia les molèsties que pateix per una 

ocupació d'un local que hi ha al seu carrer: hi 

ha orins i delinqüència. 

· Opina que de C/ Sant Fructuós cap amunt, el 

barri està abandonat. Fa 36 anys que viu a la 

zona i considera que tot està anant a pitjor. 

Marc Serra respon que, des que es va 

comunicar l'ocupació al local del C/ Chopin, 

des del Districte s'està fent tot el possible per 

posar fi a la situació que genera. Es tracta 

d'un local privat: el propietari viu lluny i s'ha 

desentès. Finalment, l'Ajuntament ha anat a 

jutjats de forma subsidiària: és complicat, però 

el procediment està avançant. Li consta que 

Mossos d'Esquadra i Guàrdia Urbana estan 

acompanyant els veïns i que avui mateix hi ha 

hagut una intervenció a la zona. Espera que la 

sentència judicial arribi aviat.  

 

Comprèn la sensació de la veïna i la situació 

insostenible que està vivint, però remarca que 

les dades delinqüencials del Districte, malgrat 

tot, van a millor. 

Cristina, veïna: 

· Indica que hi ha molts arbres que es van 

replantar i que estan morint: tenen moltes 

branques trencades, no es reguen i estan 

mancats de poda i manteniment.  

· Assenyala que el jardí vertical del C/ Sant 

Fructuós està completament abandonat. 

Marc Serra respon que s'ha pres nota i que es 

demanarà explicacions a Parcs i Jardins. 

Remarca que hi ha un problema climàtic a 

moltes ciutats i que la vegetació està molt 

seca. 

Mari Carmen, Veïna: Denuncia que el C/ 

Mèxic i el C/ Sant Fructuós està cada dia més 

brut. Hi ha molts orins de gossos i considera 

que, amb la nova empresa, l'estat de neteja és 

pitjor. 

Marc Serra respon que avui ha passat pel C/ 

Mèxic i C/ Sant Fructuós i ha observat que 

estaven prou nets, però es pren nota. També 

ha vist que, al C/ Nord i al C/ Amposta, algun 

veí ha posat unes ampolles d'aigua 

senyalitzades i adreçades als veïns que 

passegen gossos i no netegen els seus orins. 

Considera que és molt important la 

conscienciació cívica i la responsabilitat 

ciutadana. 

Julià, AVV Font de la Guatlla: 

· Recorda que s'ha estat 3 anys lluitant per la 

marquesina d'autobús a Ferrer i Guàrdia i 

Marc Serra respon que la instal·lació de la 

marquesina és una molt bona notícia que 

també respon a la insistència i la pressió del 
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escoltant les excuses que posava TMB. 

Agraeix que finalment s'hagi solucionat. 

· Explica que el mes passat hi va haver un 

incendi al Turó: va observar que el cotxe de 

bombers va perdre temps per no saber per 

quin carrer accedir. Demana que es passi un 

protocol amb la informació dels carrers del 

barri i com s'arriba al Turó. 

veïnat.  

 

Pel que fa a la qüestió de l'incendi al Turó, es 

compromet a fer arribar la informació a la 

Gerència de Seguretat.  

Míriam, veïna de Rius i Taulet: 

· Explica que fa 60 anys que viu allà i que mai 

havia notat tant problema amb el soroll com 

durant els últims 5. Vol saber quins són els 

esdeveniments que s'han reduït: a parer seu, 

han sigut els que menys soroll generaven, 

mentre que els grans esdeveniments musicals 

s'han incrementat. Opina que no es poden fer 

festes de música electrònica a pavellons que 

no estan insonoritzats. Expressa un gran 

malestar amb la situació i voluntat de marxar 

del barri si no hi ha solució.  

· Apunta que l'Oktoberfest ha millorat quan a 

sorolls, mentre que el Sònar continua sent 

igual de molest. 

· Critica que posar una queixa o trucar al 112 

no serveix de res quan hi ha soroll nocturn i 

no es pot descansar. 

· Indica que a la zona de Montjuïc ha millorat 

molt la neteja, malgrat que, després 

d'esdeveniments com el Sònar, s'omple tot 

d'orins. 

Marc Serra respon que espera que la veïna no 

marxi: calen més veïns en aquest entorn i, de 

fet, el futur de la Fira passa per l'arribada de 

nou veïnat a la zona. Destaca que, gràcies a 

la remodelació de la Fira, hi ha l'oportunitat 

d'aïllar els pavellons durant les obres: és una 

demanda veïnal que es traslladarà. Comprén 

el malestar dels veïns de la zona, malgrat que 

recorda que, per exemple, el Sònar fa 29 anys 

que se celebra. 

 

Pel que fa a la neteja de Montjuïc, explica que 

hi ha hagut un canvi: fins ara, les zones 

verdes depenien de Parc i Jardins. Ara això 

s'ha arreglat i tota la neteja de la ciutat la fa el 

Servei de Neteja. 

Quim, veí: Proposa que l'Ajuntament es 

plantegi el projecte d'enderrocar el Poble 

Espanyol. Més enllà del que s'hi fa, no té cap 

valor arquitectònic. 

Marc Serra opina que s'ha de buscar un millor 

encaix del Poble Espanyol: que no estigui 

enfocat a turistes i sigui més un equipament 

per al veïnat. Recorda que la concessió actual 

és a molts anys vista i no es pot cancel·lar, 

però que s'està treballant el diàleg amb els 

gestors. 

Joan, veí: 

· Indica que a Gran Via 310 també hi ha 

problemes amb la ubicació dels nous 

contenidors i el gual del pàrquing. 

· Denuncia que molts busos de TMB se salten 

els semàfors i circulen a massa velocitat.  

Marc Serra respon que ha pres nota i que es 

mirarà amb TMB la qüestió dels busos. 

Víctor, veí: 

· Exposa que es van posar uns semàfors per 

Marc Serra respon que es revisaran els 

semàfors: al dia a dia hi passa poca gent, 
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unes parades de bus provisionals a Av. Maria 

Cristina. Les parades ja han tornat a Paral·lel, 

però els semàfors s'han quedat, malgrat no 

tenir ja cap funció. Critica que el bus 23 triga 

molta estona a causa d'això.  

· Observa que els coixins berlinesos no 

serveixen per a res: les motos, que són els 

vehicles que circulen a més velocitat, els 

esquiven. 

però, per exemple, quan hi ha espectacles a 

les Fonts Màgiques i altres activitats, hi ha 

molts vianants. 

Pere Ramon, veí: Expressa preocupació per 

la Festa de Cap d'Any organitzada per 

l'Ajuntament a l'Av. Maria Cristina i quines 

seran les conseqüències per al barri. 

Marc Serra respon que es mirarà de fer el Cap 

d'Any de la millor forma possible. Expressa 

que li preocupa més la Festa de la Mercè i 

anuncia que s'està plantejant que l'any vinent 

no hi hagi escenari a l'Av. Maria Cristina. 

Jordi, membre de PACAME: 

· Indica que hi ha problemes de seguretat 

viària a cantonada farmàcia: no hi ha 

visibilitat, continuen aparcant furgonetes. 

· Recorda que es va desactivar l'intermitent 

d'un semàfor a Ferrer i Guàrdia que permetia 

el gir cap al C/ Mèxic quan estava en vermell. 

Demana que es torni a activar. 

· Indica que no es respecta el carril exclusiu 

bus a la zona de la placeta de Ferrer i Guàrdia 

amb Maria Cristina. Demana que s'hi posi 

ordre. 

· Les descàrregues que fa el Caixa Fòrum al 

C/ Mèxic continuen tallant el carril de pujada 

cap a dalt. Desvien cap a C/ Gimbernat, 

demana que es faci un pas alternatiu. 

· Exposa que als Consells de Barri es pren 

nota i es fan promeses, però hi ha una 

sensació d'abandonament del barri: es troba a 

faltar manteniment, que s'arreglin carrers, 

voreres, se soterrin cables elèctrics, etcètera. 

El retorn institucional es percep com a pobre.  

· Critica els ajuts a la rehabilitació que 

demanen que els afectats per la contaminació 

acústica aïllin els seus habitatges. Considera 

que això no va a l'arrel del problema, que és la 

causa del soroll: denuncia que s'han reunit 

amb el Poble Espanyol i sembla que tot ha 

quedat en bones intencions.   

· Opina que la reducció del 30% 

d'esdeveniments a Maria Cristina s'ha produït 

en aquells que generen menys contaminació 

Marc Serra respon que també s'han reduït 

esdeveniments sorollosos: el Rally RAC de 

Montjuïc o el Fitness Day, organitzat per 

moltes entitats esportives i que generava molt 

soroll. També es va rebre molta pressió per 

poder organitzar el Festival Circuit, un 

esdeveniment de música electrònica fins a 

altes hores de la nit, al Poble Espanyol: no es 

va acabar autoritzant. Finalment, recorda que 

s'han fet altres millores: ara, quan hi ha el 

Saló de l'Automòbil, ja no queda tallat Ferrer i 

Guàrdia. Demana que també es valori tota 

aquesta feina, encara que quedi molt per fer. 
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acústica.  

· Opina que el Sònar hauria de marxar fora de 

la ciutat, a una zona sense habitatges. 

· Exposa que la contaminació acústica també 

afecta greument la salut, és un fet contrastat 

mèdicament. Critica que s'avantposi els 

beneficis econòmics davant de la salut del 

veïnat. 

 

Sense més intervencions, es tanca la sessió.  

Marc Serra agraeix la participació i conclou la sessió. 


